
Tollerup den 26. april 2012. 

Til Bestyrelsen for Grundejerforeningen Fyrrelunden 

Hermed fremsendes ændringsforslag til dagsordenens punkt 4, der ønskes sat på dagsordenen på Fyrrelundens 

ordinære generalforsamling 20. maj 2012. 

Indsendt af 

Tove og Jens Chr. Sørensen, Egelunden 3 

Farideh Azadi, Fyrrelunden 12 

Harald W. Bertram, Fyrrelunden 8 

Karin og Ole Ryttersgaard, Fyrrelunden 10 

Karin og Jan Egdø, Fyrrelunden 16 

 

_________________________________________________________________________  

Ændringsforslag til punkt 4a og 4b vedr. antenneanlæggets digitalisering jf. den 

udsendte dagsorden af 7. april 2012. 

Ordlyden, der ønskes til afstemning: 

"Til den ordinære generalforsamling i 2013 pålægges bestyrelsen at udarbejde et detaljeret forslag til 

omlægning af de analoge tv-kanaler til digitale kanaler. Forslaget skal udsendes til medlemmerne senest to 

måneder før generalforsamlingen, således at medlemmerne gives de bedste muligheder for at vurdere de 

mange forskellige konsekvenser. 

Forslaget skal udformes, så det bl.a. dækker følgende punkter: 

• Baggrund for forslaget 

• Beskrivelse af, hvad der skal ændres 

• Prisen for omlægningen af antenneanlægget (centralt, forstærkere samt fordelerkasserne). Herunder:  

• aktuelle tilbud fra leverandører 

• konsekvenser for foreningens budget(ter) i relevante år 

• Konsekvenser for medlemmerne, herunder især: 

• de tekniske krav til medlemmernes tv-udstyr 

• konkrete forslag til anskaffelse af en modtage-boks, såfremt medlemmernes tv ikke opfylder de 

tekniske krav. 

• En overordnet plan for, hvordan de mange fremtidige kanaler skal fordeles på foreningens tv-pakker 

• Tidsramme for gennemførelsen, herunder beskrivelse af eventuelle trin, såfremt omlægningen af alle 

analoge kanaler ikke foretages samtidigt." 

Såfremt dette forslag vedtages, skal bestyrelsens forslag til budget for 2013 vedr. Indbetaling til 

Antenneforeningen revideres. 

Baggrund for forslaget 

Udgifterne til fællesantenneanlægget har været betydelige de seneste år, - i alt ca. 400.000 kr. I perioden fra 



2005 til 2011. Af forskellige grunde er budgetterne for antenneforeningen blevet overskredet de fleste år. 

Da det øjensynligt er vanskeligt at begrænse omkostningerne til antenneanlæggets vedligeholdelse, 

forekommer det særlig vigtigt at sikre, at nye omkostningskrævende tiltag er grundigt undersøgt og klart 

beskrevet over for foreningens medlemmer. 

Ud fra det foreliggende skriftlige materiale er det ikke muligt for medlemmerne at træffe en for dem rigtig 

beslutning om bestyrelsens forslag til omlægning af analoge TV-kanaler til digitale kanaler. Især mangler der 

information om forslagets konsekvenser. F.eks.er der ingen informationer omkring omkostningerne hverken 

for foreningen eller for det enkelte medlem. Der er heller ingen beskrivelse af konsekvenserne for 

medlemmernes nuværende tv-udstyr (Hvad er kravene ?, Skal vi have nyt tv ?, Kan en modtagebox klare 

signalerne ?  o.s.v.)  Det fremgår heller ikke af bestyrelsens forslag, hvornår omlægningen tænkes gennemført, 

ej heller hvilke dele af antenneanlægget, der skal omlægges (det centrale udstyr, forstærkerne, kablerne, 

fordelingsboksene o.s.v.) 

Mange medlemmer vil helt sikkert ønske et detaljeret skriftligt forslag, der giver fyldestgørende information 

om den påtænkte omlægning.  Vi kan af dagsordenens punkt 4a se, at denne information muligvis vil blive givet 

på årets generalforsamling, men ikke alle kan deltage på denne, og da omlægningen har ganske omfattende 

konsekvenser, vil mange sikkert foretrække at have mulighed for at have god tid til at sætte sig ind i sagen, 

inden de afgiver deres stemme. 

Det er også værd at bemærke, at der findes alternativer til fællesantenneanlægget, som medlemmerne lovligt 

kan benytte til at modtage tv (f.eks. stue-antenne eller tv via internettet). Brugere af disse løsninger har derfor 

ingen interesse i at medvirke til en evt. bekostelig omlægning af fællesantenneanlægget. 

Mange medlemmer vil i øvrigt værdsætte en rimelig lang varsel, inden de analoge kanaler fjernes, således at 

den nødvendige udskiftning af medlemmernes tv-udstyr kan planlægges over flere år. 

 


